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Številka:  013-5/2024-2711-9 

Datum:  1. 2. 2024  

 

Zadeva:  Zapisnik 1. redne sejo Strokovnega sveta za preskrbo s krvjo v letu 

2024 z dne 1. 2. 2024 

 

PODATKI O SESTANKU: 

 

Datuma sestanka: 

1. 2. 2024  s pričetkom ob 12.30 uri 

 

Ministrstvo za zdravje, Štefanova 5, Ljubljana 

 
 

Dnevni red 1. redne seje Strokovnega sveta za preskrbo s krvjo (v nadaljevanju: SSPK)  v 
letu 2024:  

1. Ugotavljanje sklepčnosti; 

2. Pregled in potrditev zapisnika 1. redne seje SSPK v letu 2023; 

3. Pregled in potrditev predloga dnevnega reda 1. redne seje SSPK v letu 2024; 

4. Poročilo o porabi zdravil pripravljenih iz slovenske in tuje plazme za leto 2023 – poroča 

Blaž  Ličen, mag. farm. 

5. Predlog potrebnih zalog zdravil iz krvi in potrebnih medicinskih pripomočkov za potrebe 

izvajanja transfuzijske dejavnosti na letni ravni za potrebe blagovnih rezerv – poroča 

Blaž Ličen, mag. farm. 

6. Predstavitev članstva v mednarodni organizaciji European Blood Alliance – EBA in njen 

pomen za slovensko transfuzijsko službo – poroča Polonca Mali, dr. med. 

7. Pobude in vprašanja, razno; 

 
PRISOTNI: Irena Bricl, Irena Razboršek, Ksenija Oman, Marko Cukjati, Jernej Gjerek, Gašper 

Jeras, Natalija Lehner , Polonca Mali, Peter Kavčič, Peter Poredoš in Cvetka Tomin - online 

 

VABLJENI: Blaž Ličen, poročevalec za 4. in 5. točko dnevnega reda 
 

 

 

 

Ad. 1: Ugotavljanje sklepčnosti 

ČLANOM STROKOVNEGA SVETA ZA 

PRESKRBO S KRVJO 



 

 

 
Sklep št. 1: 
Ugotovljena je sklepčnosti – prisotni so vsi člani SSPK. 
 

Predsednica SSPK predlaga, da se najprej glasuje o predlaganem dnevnem redu in šele nato o 
zapisniku 1. redne seje SSPK v letu 2023, s čimer se zbrani strinjajo. 
 

Ad. 2: Pregled in potrditev predloga dnevnega reda 1. redne seje SSPK v letu 2024 

 

Sklep št. 2: 

Člani SSPK soglasno potrdijo predlog dnevnega reda 1. redne seje SSPK v letu 

2024. 

 
Ad. 3: Pregled in potrditev zapisnika 1. redne seje SSPK v letu 2023 
Ugotovljeno, da g. Poredoš zapisnika ni prejel. Zapisnik se mu posreduje naknadno. 
 

Sklep št. 3: 

Zapisnik 1. redne seje SSPK v letu 2023 je bil potrjen. 

 

Ad 4: Poročilo o porabi zdravil pripravljenih iz slovenske in tuje plazme za leto 2023 – poroča 

Blaž  Ličen, mag. farm. 

 

Člani SSPK so se seznanili s podatki o porabi zdravil pripravljenih iz slovenske in tuje plazme 

za leto 2023. Predstavitev je v prilogi. 

 

Izpostavljeno, da se razdelilniki pripravljajo na podlagi porabe preteklega leta. 

V povezavi s predstavitvijo, Jernej Gjerek predlaga razmislek o metodologiji za razdelitev zdravil 

iz plazme. Člani menijo, da je metodologija ustrezna, saj posameznim ustanovam nameni enak 

delež zdravil iz slovenske plazme glede na njihovo porabo, Točka se zato ne bo dodatno 

obravnavala. 

Peter Kavčič izpostavi, da je slovenska cena za zdravila iz plazme zelo nizka ter, da mora naš 

cilj biti samozadostnost, hkrati pa opozarja, da potrebe po plazmi vsako leto rastejo. 

 

Sklep št. 4:  

SSPK se je seznanil s podatki o porabi zdravil s humanim albuminom in humanimi 

poslispecifičnimi imunoglobulini za i.v. aplikacijo v slovenskih bolnišnicah v letu 2023 in 

količinah zdravil izdelanih iz plazme zbrane v RS, ki so bile v letu 2023 razdeljene 

slovenski, bolnišnicam v skladu z Razdelilnikom Ministrstva za zdravje. 

 

Ad. 5: Predlog potrebnih zalog zdravil iz krvi in potrebnih medicinskih pripomočkov za potrebe 

izvajanja transfuzijske dejavnosti na letni ravni za potrebe blagovnih rezerv – poroča Blaž Ličen, 

mag. farm. 

 
Člani SSPK so se seznanili s podatki o zalogah zdravil iz krvi in potrebnih medicinskih 

pripomočkov za potrebe izvajanja transfuzijske dejavnosti na letni ravni za potrebe blagovnih 

rezerv. Predstavitev je v prilogi. 

 

Predsednica izpostavi, da je obravnava tega poročila naloga SSPK, ki je zapisana v Pravilniku o 

spremembah in dopolnitvah Pravilnika o načinu in obsegu dela Strokovnega sveta za preskrbo 

s krvjo (v nadaljnjem besedilu: pravilnik). 

Ličen poudari, da ZTM samo shranjuje in obnavlja količine. Količine so zatečeno stanje in že 

dolgo niso bile povečane. So zelo majhne in meni, da se v primeru motenj v preskrbi Slovenija 

lahko znajde v težavah, saj so dobavni roki teh zdravil zelo dolgi. 



 

 

Jernej Gjerek doda, da je naloga SSPK po pravilniku enkrat letno pripraviti predlog potrebnih 

zalog zdravil iz krvi in potrebnih medicinskih pripomočkov za potrebe izvajanja transfuzijske 

dejavnosti na letni ravni za potrebe blagovnih rezerv. 

Irena Razborškova izpostavi, da se količina zdravil iz plazme vsako leto poveča, istočasno pa 

se veča tudi poraba le-teh. 

 

SSPK ugotavlja, da količine zalog zdravil iz krvi in potrebnih medicinskih pripomočkov za 

potrebe izvajanja transfuzijske dejavnosti, niso optimalne. 

 

Sklep št. 5:  

SSPK se je seznanil z zalogo zdravil iz krvi in medicinskih pripomočkov za 

izvajanje transfuzijske dejavnosti v državnih blagovnih rezervah. Član SSPK 

Peter Poredoš in Blaž Ličen bosta oblikovala predlog količine zalog zdravil iz krvi 

in potrebnih medicinskih pripomočkov za potrebe izvajanja transfuzijske 

dejavnosti na letni ravni za potrebe blagovnih rezerv, ter ga v pregled in mnenje 

posredovala ostalim članom SSPK, nato pa ga bo SSPK posredoval Zavodu za 

blagovne rezerve. Rok za pripravo: 1 mesec. 

 

Ad. 6: Predstavitev članstva v mednarodni organizaciji European Blood Alliance – EBA in njen 

pomen za slovensko transfuzijsko službo – poroča Polonca Mali, dr. med. 

 

Člani SSPK so se seznanili s članstvom Slovenije v mednarodni organizaciji European Blood 

Alliance – EBA in njen pomen za slovensko transfuzijsko službo. Predstavitev je v prilogi. 

 

Predsednica izpostavi, da je članstvo v organizaciji pogojeno s strokovnostjo, ustreznostjo 

zakonodaje. Poročevalka doda, da je članstvo v organizaciji zelo pomembno, sploh za malo 

državo, kot je Slovenija. Velika vloga Slovenije se je pokazala pri oblikovanju Predlog uredbe 

Evropskega parlamenta in Sveta o standardih kakovosti in varnosti za snovi človeškega izvora, 

ki je tik pred sprejetjem.   

 
Sklep ni potreben. 

 

Ad. 7: Pobude in vprašanja, razno; 

 
1. Predsednica pojasni, da je v skladu s sklepom št. 8, navedenim v zapisniku seje 7. 12. 2023, 

podpisala soglasje za predlog cen za leto 2023. Predlog je trenutno na ZZZS v odobritvi. Doda, 

da je naslednji korak pregled in potrditev s strani MZ. 

 

2. Predsednica članom sporoči, da je ministrici posredovala poročilo o delu SSPK v letu 2023. 

Doda, da sta jo kolega z MZ opozorila, da bi morali to poročilo pred pošiljanjem obravnavati vsi 

člani. Za napako se opraviči, člane seznani z vsebino poročila. Vsi člani se z vsebino strinjajo. 

 

3. Polonca Mali, v luči trenutnega dogajanja in napadov na delovanje in ugled ZTMja v medijih 

izpostavi, da ima SSPK naloge določene v pravilniku in da je diskreditacija članov ter preteklih 

članov neprimerna. Na MZ naslovi prošnjo po ukrepanju in ureditvi situacije ter opozori, da 

lahko trenutna situacija negativno vpliva na krvodajalstvo v Sloveniji, ki je sicer zelo dobro 

organizirano. 

 

4. Peter Kavčič pozove k spremembi pravilnika o cenah krvnih pripravkov, saj je ta zastarel. MZ 

pozove k ustanovitvi delovne skupine (DS). 

 

Sklep št. 6: Člani SSPK se strinjajo s pozivom k spremembi pravilnika in pozivajo nosilce 

oblasti k imenovanju DS. 



 

 

 

5. Predsednica pojasni kako se oblikujejo cene. Tudi ona opozori na -morebitne posledice 

trenutnih objav v medijih in izpostavi, da bo to imelo lahko zelo slabe posledice za krvodajalstvo 

v Sloveniji. 

 

6. Peter Poredoš, zaposlen v UKC Ljubljana, poudari, da je v SSPK predstavnik strokovnjakov 

kliničnih strok in zato ne želi, da se stvari, ki prihajajo iz njegove ustanove, vežejo nanj. 

Obžaluje, da je svet postavljen v nemilost javnosti in meni, da je potrebno poskrbeti za ugled 

skupine. Želi biti seznanjen s stanjem in dogajanjem na področju preskrbe s krvjo. 

 

7. Gašper Jeras poudari, da MZ stremi k iskanju sistemskih rešitev v zaostrenem odnosu med 

ZTM in UKC LJ.  

 

8. Cvetka Tomin pove, da v javnosti prisotne informacije (objave medijev glede dela in 

transparentnosti delovanja ZTM) negativno vplivajo na motivacijo krvodajalcev. RKS je parter v 

sistemu krvodajalstva, zato si želijo, da se trenutno stanje čim prej uredi. Meni, da mora 

mediacijo in uskladitev urediti MZ. Predlaga, da MZ imenuje komisijo za pripravo strategije 

krvodajalstva in izpostavi, da moramo narediti vse, kar je v naši moči, da ohranimo anonimno in 

prostovoljno krvodajalstvo. 

 

Sklep št. 7: 

Člani SSPK se strinjajo s predlogom o imenovanju komisije za pripravo strategije 

krvodajalstva, ki jo imenuje MZ. 
 

9. Predstavnika MZ izpostavita temo »povečanje zbiranja plazme«. Predsednica pojasni, da je 

program bil predstavljen še v prejšnji zasedbi, predstavitev je imela Irena Razboršek, 

sodelovala je še Polonca Mali.  

Nadalje Irena Razboršek pojasni, da je potrebno kader, opremo in predvsem krvodajalstvo 

povečati za 30% za vzpostavitev takega programa. Trenutno smo na 40%, želimo si 70% 

samozadostnost. Malijeva doda, da zasebnik (v tujini, kjer zbirajo plazmo tudi določena 

podjetja), ki zbira plazmo, lahko to proda kamorkoli, zato moramo podpirati trend »zbrati doma, 

ohraniti doma«.  

 

Sklep št. 8:  

Članici Irena Razboršek in Polonca Mali pripravita predlog programa za 

povečanje zbiranja plaze, v katerega poleg strokovnega, vključita tudi finančni 

vidik. Rok za pripravo: predstavitev predloga je predvidena na majski seji SSPK. 
 

10. Gašper Jeras člane opomni, da je do 31. marca 2024 potrebno obravnavati cene krvi in 

komponent krvi  za tekoče leto. 

 

11. Predlagan termin za naslednjo fizično sejo je marec 2024, nato maj 2024.  

 

 

S spoštovanjem, 

 

Zapisnik pripravila: 

Irena Budimir, podsekretarka                    prim. Irena Bricl, dr. med., spec. transf. med. 

Direktorat za zdravstveno varstvo   Predsednica Strokovnega sveta za  

        preskrbo s krvjo 

 

 



 

 

 

 

 

Vročiti: 

- članom – elektronsko.  
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